

NEWSLETTER Oktober 2010
englisch version below

INHALT

- goEast Präsentiert ...
- Dokumentarfilmpreis „Erinnerung und Zukunft“ unterwegs
- Armin: Kinostart in Deutschland
- goEast-Festivalleiterin in der Dokumentarfilm-Jury des Zagreb Film Festival
- Newsletter abonnieren oder abbestellen / Kontakt

GOEAST PRÄSENTIERT ...

In der Filmreihe GOEAST PRÄSENTIERT zeigen wir im Oktober Radu Milhaileanus Drama DAS KONZERT (Frankreich, Italien, Rumänien, Belgien, Russland 2009). Mehr 18.10.2010 / 17.30 Uhr; 20.00 Uhr / Caligari FilmBühne, Wiesbaden

DOKUMENTARFILMPREIS „ERINNERUNG UND ZUKUNFT“ UNTERWEGS

Zum dritten Mal veranstaltet goEast in Zusammenarbeit mit der Stiftung „Erinnerung, Verantwortung und Zukunft“ im November und Dezember 2010 die Reihe DOKUMENTARFILMPREIS „ERINNERUNG UND ZUKUNFT“ UNTERWEGS. Am 3. November startet diese mit unserem Gewinnerfilm OY MAMA / OJ MAMA (Israel 2009, Regie: Orna Ben Dor und Noa Maiman) im Muzeum Kinematografii Łódź in Polen. Am 11. November gastiert die Reihe mit OSADNÉ / OSADNÉ (Slowakei, Tschechische Republik 2009, Regie: Marko Škop) auf dem Kasseler Dokumentarfilm- und Videofest. OSADNÉ wurde bei goEast 2010 mit dem Reinhard Kämpf Gedächtnispreis ausgezeichnet. Dritte Station der Filmreihe ist am 26. November das Filmhaus Nürnberg, mit GLUBINKA 35x45 / PROVINZ 35x45 (Russland 2009) des russischen Filmemachers Evgeniy Solomin. Der Film erhielt eine lobende Erwähnung der internationalen Jury. Die Abschlussveranstaltung der Filmreihe findet am 12. Dezember im Kino Arsenal in Berlin wieder mit dem Dokumentarfilmpreisträger OY MAMA / OJ MAMA statt. Der Filmkritiker Knut Elstermann übernimmt die Moderation der Abschlussdiskussion. Bei allen Veranstaltungen werden die jeweiligen Filmemacher anwesend sein.

Programmübersicht:

3. November 2010	Oj Mama	Muzeum Kinematografii, Łódź
11. November 2010	Osadné	Dokfest, Kassel
26. November 2010	Provinz 35 x 45	Filmhaus Nürnberg
12. Dezember 2010	Oj Mama	Kino Arsenal, Berlin

ARMIN: KINOSTART IN DEUTSCHLAND

Der bei goEast 2007 ausgezeichnete Film ARMIN (Kroatien, Deutschland, Bosnien und Herzegowina 2007) von Ognjen Sviličić kommt nun in die deutschen Kinos. Mehr. Verleih: arsenal – institut für film und videokunst. Kinostart: 28.10.2010

GABY BABIĆ IN DER DOKUMENTARFILM-JURY DES ZAGREB FILM FESTIVAL

Beim diesjährigen Zagreb Film Festival vom 17. bis 23.10.2010 bildet goEast-Festivalleiterin Gaby Babić zusammen mit der Regisseurin Marina Andree und dem Journalisten und Regisseur Sergej Kreso die dreiköpfige Dokumentarfilm-Jury. Sie verleihen den „Golden Pram for the best documentary film“.

NEWSLETTER October 2010**CONTENT**

- goEast presents ...
- Documentary Award "Remembrance And Future" On Tour
- Armin: Cinema release in Germany
- Gaby Babić in Documentary Award Jury at Zagreb Film Festival
- Subscribe / unsubscribe newsletter / Contact

GOEAST PRESENTS ...

In October the film season goEast Presents will show Radu Milhaileanus film THE CONCERT (France, Italy, Romania, Belgium, Russia 2009). More. 18.10.2010 / 5.30 pm; 8.00 pm / Caligari FilmBühne, Wiesbaden

DOCUMENTARY AWARD "REMEMBRANCE AND FUTURE" ON TOUR

In late fall and winter 2010 goEast in cooperation with the Foundation "Remembrance, Responsibility and Future" will present the series Documentary Award "Remembrance and Future" On Tour for the 3rd time. On November 3rd the series starts with Documentary Award Winner OY MAMA / OY MAMA (Israel 2009,

Directors: Orna Ben Dor and Noa Maiman) at Muzeum Kinematografii Łódź in Poland. In the course of the Kasseler Documentary Film and Video Festival goEast shows on its second stop on November 11th OSADNÉ / OSADNÉ (Slovakia, Czech Republic 2009, Director: Marko Škop), which was awarded at the Festival 2010 with the goEast-Reinhard Kämpf Memorial Prize. Third stop of the series is on November 26th the Filmhaus Nürnberg, with GLUBINKA 35x45 / COUNTRYSIDE 35x45 (Russia 2009) by Russian Film maker Evgeniy Solomin. The film got a honorary mention of the international jury. The closing event will be held on December 12th at Cinema Arsenal in Berlin, once again with Documentary Award Winner OY MAMA / OY MAMA. The final panel discussion will be moderated by film critic Knut Elstermann. All events will be accompanied by the film makers.

Programme:

3. November 2010	Oy Mama	Muzeum Kinematografii, Łódź
11. November 2010	Osadné	Docfest, Kassel
26. November 2010	Countryside 35x45	Filmhaus Nürnberg
12. December 2010	Oy Mama	Cinema Arsenal, Berlin

ARMIN: CINEMA RELEASE IN GERMANY

The film ARMIN by Ognjen Sviličić which was awarded at the goEast film festival 2007 finally made his way in German cinemas. More.

Distributor: arsenal – institut für film und videokunst. Release date: October 28th 2010

GABY BABIĆ IN DOCUMENTARY AWARD JURY OF THE ZAGREB FILM FESTIVAL

Together with director Marina Andree and journalist and director Sergej Kreso, goEast festival director Gaby Babić will constitute the three-man-crew of the Documentary Award Jury at this years Zagreb Film Festival from 17. to 23.10.2010. The jury will award the „Golden Pram for the best documentary film”.